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Zadeva: Križanke 

 

V skladu s 97. členom Poslovnika Mestnega sveta MOL v Svetniškem klubu Levica naslavljamo na 

župana MOL pisno svetniško vprašanje in prosimo za pisna pojasnila. 

 

Križanke so bile z Odlokom o razglasitvi Samostana Križanke v Ljubljani razglašene za kulturni 

spomenik državnega pomena. So kulturni spomenik z urbanističnimi, arhitekturnimi, 

umetnostnozgodovinskimi, zgodovinskimi, krajinsko-arhitekturnimi in arheološkimi vrednotami. 

Varovan je z namenom, da se ohranijo njegove kulturne vrednote. V naravi pa žal tako, da je kompleks 

Križank danes potreben celovite obnove.  

 

Ministrstvo za kulturo je v januarju 2024 izdalo odločbo, s katero je zavrnilo zahtevo križniškega reda za 

vračilo Križevniške cerkve v naravi in odločilo, da se vzpostavi lastninska pravica za MOL. MOL je 

postala 48-odstotna lastnica prostorov v kompleksu Križanke in je zainteresirana za enovito lastništvo. V 

predlogu nove Strategije razvoja kulture v Mestni občini Ljubljana 2024-2027 ste zapisali, da je s tem 

ministrstvo omogočilo nadaljnji nemoten razvoj festivalske dejavnosti znotraj Križank. MOL je delna 

lastnica celotnega kompleksa, zato bo pri pripravi celovitega konservatorskega načrta sodelovala z 

drugimi lastniki. Zato bo občina pristopila k izdelavi konservatorskega načrta, izdelavi investicijske 

dokumentacije za izvedbo obnove Križank. 

 

Več kot 30 let stara strešna konstrukcija dotrajana in potrebuje takojšnjo obnovo. V Svetniškem klubu 

Levica nas zanima, zakaj stoji prenova strehe. Zakaj MOL ni pristopila k projektu obnove? Kako 

sodelujete pri pripravi naročila konservatorskega načrta? Ali ocenjujete, da je nadaljnje sobivanje 

Festivala Ljubljana s Srednjo šolo za oblikovanje in fotografijo Ljubljana še mogoče? V čem bi bila 

dejavnost Festivala Ljubljana motena oziroma ogrožena? Kako komentirate sodni postopek, ki teče na 

Okrožnem sodišču v Ljubljani zoper Ministrstvo za vzgojo in izobraževanje glede srednje šole? Kakšno 

višino najemnine zahtevate za uporabnino prostorov?  

 

V Levici se pridružujemo mnenju Ministrstva za kulturo, da je nujen odprt in konstruktiven dialog, ki bo 

prispeval k celoviti ureditvi in obnovi Križank, upravljanju kompleksa in njegovi rabi – takšni rabi, ki bi 

zagotavljala dostopnost in služila skupnosti, ne pa prostor zapirala ali izključevala uporabnike.  

 

Tovariški pozdrav. 

 

Ištvan Išt Huzjan, 

Svetniški klub Levica 


